

VACCINATIONS

BRAZIL. — Publication of the bi-weekly Bulletin of the Smallpox Eradication Campaign, by the Ministry of Health of Brazil, ceased after Volume 8, Number 9 (21 April-4 May 1974). For the last three of its eight years of publication, the bulletin contained only negative reports of smallpox in Brazil, but it reported on the extensive activity of the surveillance system established by the Campaign.

The experience obtained in the Smallpox Eradication Campaign will be put to use in the National Immunization Programme, which constitutes one of the priorities of the health structure of Brazil. The objective of the Programme is to obtain, by 1979, immunization levels of 80 to 90% of the population against the most important communicable diseases. Statistics for the "municipios" of the state capitals show that the mortality rates of tuberculosis, measles, tetanus, whooping cough, diphtheria and poliomyelitis are still high. Deaths from communicable diseases are estimated to represent 40% of the national mortality.

According to provisional data for 1973, vaccinations carried out under the Programme in that year were as follows: smallpox, 9 996 479; measles, 205 926; poliomyelitis, first dose 2 405 554, second dose 1 498 418, third dose 903 028, reinforcement 982 707; BCG, oral 223 146, intradermal 1 504 456.

(*Inf. Epid. Sem. (Wash.)*, 1974, No. 26 and/et Ministry of Health/Ministère de la Santé, *Boletim da Campanha de Erradicação da Variola*, Vol. 8, Nos. 8 et 9, 1974)

VACCINATIONS

BRÉSIL. — Le Ministère de la Santé du Brésil a cessé la publication de son Bulletin de la Campagne d'Éradication de la Variole, qui paraissait toutes les deux semaines, après la parution du numéro 9, volume 8 (21 avril-4 mai 1974). Durant les trois dernières années le Bulletin, inauguré il y a huit ans, n'a publié que des rapports négatifs sur la variole au Brésil, tout en rendant compte de la vaste activité du système de surveillance mis en place par la campagne.

L'expérience acquise durant la campagne d'éradication de la variole sera mise à profit pour l'exécution du programme national de vaccination qui constitue l'une des activités prioritaires du système sanitaire brésilien. Le programme vise à porter d'ici à 1979 la couverture vaccinale contre les maladies transmissibles les plus importantes à 80-90% de la population. Les statistiques relatives aux « municipios » des capitales d'Etat montrent que les taux de mortalité par tuberculose, rougeole, tétanos, coqueluche, diphtérie et poliomyélite restent élevés. On estime que les décès dus aux maladies transmissibles représentent 40% de la mortalité totale.

Selon les données provisoires dont on dispose, les vaccinations suivantes ont été effectuées en 1973 au titre du programme: variole, 9 996 479; rougeole, 205 926; poliomyélite, première dose 2 405 554, deuxième dose 1 498 418, troisième dose 903 028, rappel 982 707; BCG voie orale 223 146, voie intradermique 1 504 456.

Fig. 1
Known and Probable Foci and Areas of Plague
Foyers et zones de peste connus et probables

